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کــوتــــاه

  آرمان ملی: رئیس دستگاه قضا 
طی سخنانی در نشست شورای 
داشت:  اظهار  قضائیه  قوه  عالی 
مستکبران با اتخاذ جنگ ترکیبی 
و همه جانبه علیه نظام جمهوری 
اسلامی ایران، جبهه واحدی را 
تشکیل داده اند تا از اقتدار ایران 
اسلامی بکاهند، اما شاهد بودید که 
آنها در قضایای اخیر نیز به هیچکدام 
از اهداف شوم و شیطانی شان نائل 
نشدند. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای گفت: به فرموده 
مقام معظم رهبری، دشمنان در 
جریان قضایای اخیر، نقشه دقیق و 
برنامه ریزی شده ای را ترتیب داده 
بودند اما محاسبات شان غلط بود و 
آنها از درک قدرت ایمان و نصرت 
الهی و عزم و اراده مردم مؤمن و 
شهیدپرور ایران اسلامی عاجز بودند؛ 
دشمنان اهداف شوم و شیطانی 
نظیر براندازی و تجزیه کشور و به 
راه انداختن شورش سراسری را در 
سر می پروراندند، اما به هیچکدام از 
این اهداف و اغراض نائل نشدند؛ لذا 
از روی استیصال دست به اقداماتی 
زدند تا به زعم باطل خودشان از 
و  اسلامی  ایران  عزت  و  اقتدار 
کشور  پیشرفت  به  رو  حرکت 
بکاهند.  محسنی اژه ای در ادامه با 
اشاره به رأفت اسلامی و عفوی که 
از سوی مقام معظم رهبری شامل 

طیف قابل توجهی از محکومان و 
زندانیان به ویژه محکومان و زندانیان 
اغتشاشات اخیر شده است، اظهار 
کرد: مقام معظم رهبری بر مبنای 
نگاه مبتنی بر رحمت و رأفتی که 
دارند از همان ابتدای اغتشاشات 
تاکید می فرمودند که خیلی از این 
افراد و جوانان که تحت تاثیر تبلیغات 
سوء و القائات دشمنان قرار گرفته اند، 
در زمره عناصر ضدانقلاب نیستند 
و اینها همچون فرزندان خود ما 
هستند و باید صف آنها را از عناصر 
اصلی اغتشاشات جدا کرد؛ لذا ما نیز 
در قوه قضائیه به تأسی و پیروی از 
ولیّ امر از همان ابتدای اغتشاشات بر 
جداسازی صف افراد فریب خورده و 
اغفال شده با عناصر اصلی اغتشاشات 
تاکید کردیم و اعلام کردیم آنهایی 
که در روزها و هفته های نخست 
اغتشاشات، هنوز متوجه توطئه 

دشمنان نشده بودند و احیاناً دست 
به اقدامات مجرمانه ای نیز زدند، 
صف شان از عناصر اصلی اغتشاشات 
جداست. رئیس قوه قضائیه بیان 
کرد: اخیراً نیز مقام معظم رهبری 
بسیاری از کسانی را که در وادی 
غفلت، دست به اقداماتی زدند، 
مشمول عفو قرار دادند و اجازه دادند 
تا ما در دستگاه قضائی بر مبنای 
معیارهای پیش بینی شده، بررسی ها 
قبال  در  را  مصادیق  تطبیق  و 
محکومان و زندانیان برای مورد عفو 
قرار گرفتن انجام دهیم تا بر همین 
مبنا، زندانیان واجد شرایط، آزاد شده 
و پرونده های تشکیل شده برای افراد 
در هر مرحله ای که قرار دارد، بسته 
شود. قاضی القضات در همین راستا 
به تمامی رؤسای کل دادگستری ها 
و دادستان های سراسر کشور دستور 
داد: در راستای تسریع در جامه 

عمل پوشاندن به فرمان عفو اخیر 
مقام معظم رهبری، هیات هایی را 
جهت تطبیق مصادیق با معیارهای 
پیش بینی شده تشکیل دهند تا این 
هیات ها هر چه سریعتر فهرست 
زندانیان و محکومان مشمول عفو 
قرار گرفته را به خود آنها و جامعه 
اعلام کنند و در همین روزهای اعیاد 
دینی و ملی، حلاوت و شیرینی به 
کام مردم بنشیند.  رئیس دستگاه 
قضا افزود: این عفو که از جانب مقام 
معظم رهبری بر مبنای رویکرد 
رأفت اسلامی در قبال محکومان 
و زندانیان غفلت زده اغتشاشات و 
طیف های دیگری از محکومان و 
زندانیان واجد شرایط اعِمال شد، 
به مناسبت اعیاد پر خیر و برکت 
رجبیه و ایام ا... دهه فجر است؛ لذا 
امیدواریم این عفوشدگان نیز از 
این فرصت و این رویکرد رأفت آمیز 
نهایت استفاده و بهره را ببرند و 
دیگر در وادی غفلت و ارتکاب جرم 
فرونیفتند. رئیس عدلیه ادامه داد: 
این عفوشدگان و محکومانی که 
با تخفیف مجازات مواجه شدند 
باید بسیار مراقبت کنند تا مجدد 
از جانب شیطان  صفتان و بنگاه های 
تبلیغاتی آنها تحریک و اغفال نشوند؛ 
چرا که در آن صورت کار را برای خود 
سخت کرده و راه را برای دیگران 

سد می کنند.  

یــادداشـــت
 غرب می داند، ایران تسلیم نمی شود 

احمد دستمالچیان
  سفیر سابق ایران در لبنان

  دستور مهم رئیس قوه قضائیه 
برای تسریع در اجرای فرمان عفو رهبری

امور  سخنگوی وزارت    آرمان ملی: 
خارجه در ارتباط با پیگیری های ایران در 
مورد پول های بلوکه شده تهران در کره 
جنوبی و امکان شکایت ایران از کره به خاطر 
عدم بازپرداخت این مطالبات اظهار داشت:  
همان طور که بارها گفته ایم مطالبات مالی 
ایران در بانک های کره متعلق به مردم ایران 
است و ما به صورت جدی پیگیر مطالبات خود 
هستیم و با جدیت تمام وصول این دارایی ها 
و مطالبات را از کره پیگیری می کنیم. ناصر 
کنعانی گفت: ما اراده جدی داریم که در 
اسرع وقت این مطالبات را دریافت کنیم. 
دولت کره تا الان اراده لازم را برای حل این 
مساله از خود نشان نداده است.. وی تصریح 
کرد: همان طور که اشاره شد در چند وقت اخیر 
شاهد اظهارات غیرحرفه ای و غیر دیپلماتیک 
رئیس جمهور کره جنوبی علیه ایران در امارات 
بودیم. در همان مقطع خواستار توضیحات قانع 
کننده مقامات سئول در این ارتباط شدیم. 
تاکنون توضیحات کره در این ارتباط قانع 
کننده نبوده است و چنانچه در این زمینه 
پاسخ روشن و قانع کننده ای دریافت نکنیم 
این موضع موضع رسمی کره تلقی خواهد شد 
که می تواند بر مناسبات دو جانبه دو کشور 
تاثیرات منفی بیشتری بگذارد. سخنگوی 
وزارت خارجه در مورد زلزله رخ داده در سوریه 
و ترکیه که تا کنون منجر به کشته شدن و 

مجروح شدن تعداد زیادی شده است و اینکه 
آیا ایران قصد دارد به این دو کشور در این 
ارتباط کمک کند تصریح کرد: متأسفانه شاهد 
حادثه تلخ وقوع زلزله بودیم که بر اساس اخبار 
منتشر شده تاکنون تلفات سنگین انسانی 
به همراه داشته است. ما این حادثه را به دولت 
و ملت دو کشور دوست و برادر ترکیه و سوریه 
تسلیت می گوییم و مراتب همدردی عمیق 
ایران با این دو کشور را اعلام می کنیم. وی 
ادامه داد: اعداد و ارقامی که از میزان کمک های 
نظامی آمریکا به اوکراین در این جنگ منتشر 
شده و علاوه بر آن فروش اقلام نظامی آمریکا به 
اروپا جهت کمک اروپا به اوکراین در این جنگ 
اعداد و ارقام سنگینی است و اگر این ارقام و 
اعداد مصروف صلح سازی در اوکراین می شد 
ما شاهد این همه خسارت در اوکراین نبودیم 
و نیازی نبود که اوکراین به جای نگاه کردن به 
ریشه این بحران اتهامات نادرست و اشتباهی 
را متوجه ایران کند. کنعانی در مورد زمان سفر 
احتمالی گروسی مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به تهران تصریح کرد: در چارچوب 
همکاری دو جانبه و منظم ایران و آژانس 
همواره ارتباطات بین ایران و آژانس برقرار 
بوده و علاوه بر مذکرات سفیر ما در وین که به 
صورت مستمر و مستقیم با آژانس برقرار است 
گفت وگوهای کارشناسی نیز در این زمینه 
انجام شده است. وی افزود: طبیعتا با تکمیل 

روند آماده سازی ها امکان انجام چنین سفری 
در آینده متصور است و باید زمینه سازی های 
فنی آن انجام شود. وی در همین چارچوب 
تاکید کرد: ایران جزو کشورهایی است که 
همکاری نزدیک و مستمری با آژانس داشته 
و دارد. سخنگوی وزارت خارجه در این 
خصوص که با توجه به اقدام آذربایجان برای 
تعلیق فعالیت های سفارتخانه اش در تهران 
آیا ایران تصمیم دارد که اقدام مشابهی انجام 
دهد، تصریح کرد: ایران به توسعه مناسبات 
با کشورها و اساس روابط دو جانبه و احترام 
متقابل و حس منافع پایبند است و این 
سیاست در خصوص همسایگان از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است. وی ادامه داد: رویکرد 
ایران در ارتباط با آذربایجان و حواث رخ داده، 
عبور از این حادثه مبتنی بر همکاری مشترک 
جهت رفع سوءتفاهم هاست. اصل مورد توجه 
ما توسعه مناسبات و همکاری هاست و ایران 
در این مسیر اقدام می کند.این دیپلمات ارشد 
ایرانی درباره آخرین وضعیت گفت وگوهای 
تهران و ریاض اظهار کرد: در موضوع عربستان 
تاکید ما بر مسیر دیپلماسی است؛ ما برای 
اصلاح مسیر روابط و برقرار شدن آن در ریل 
صحیح خود همچنان ملتزم و پایبند هستیم 
و این رویکرد اصولی جمهوری اسلامی ایران 
است و این مسیر را ادامه می دهد. وی تاکید 
کرد: ایران از تلاش های توأم با حسن نیت هر 
کدام از کشورهای دوست از جمله عراق، در 

این ارتباط استقبال می کند. 

سخنگوی وزارت امور خارجه:
احتمال سفر گروسی به ایران وجود دارد 

 پیام های تسلیت رئیسی برای 
روسای جمهور ترکیه و سوریه

رئیس جمهور در پیام های جداگانه ای 
وقوع حادثه دلخراش زلزله در دو کشور 
دوست و برادر ترکیه و سوریه را به روسای 
جمهور و مردم دو کشور تسلیت گفت و 
آمادگی کشورمان برای ارائه کمک های 
امدادی فوری را اعلام کرد.  سید ابراهیم 
رئیسی در پیام های جداگانه ای به روسای 
جمهوری ترکیه و سوریه، وقوع حادثه 
دلخراش زلزله در دو کشور را که به 
جان باختن و مصدوم شدن جمع قابل 
توجهی از شهروندان آنها و همچنین وارد 
آمدن خسارات بسیار زیاد شده است، 
به روسای جمهوری و ملت شریف این 
کشورها تسلیت گفت و آمادگی جمهوری 
اسلامی ایران برای ارائه کمک های امدادی 
فوری به این دو ملت دوست را در شرایط 

ناگوار فعلی اعلام کرد. 

 آماده هرگونه 
مساعدت هستیم

وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره 
به وقوع زلزله در ترکیه و سوریه، گفت: 
آماده هرگونه مساعدت هستیم. حسین 
امیرعبداللهیان ضمن تسلیت در خصوص 
وقوع زلزله در ترکیه و سوریه، در توئیتی 
چنین نوشت: تأثر و تأسف عمیق خود، 
دولت و مردم ایران از وقوع زلزله شدید 
در مناطقی از دو کشور دوست، همسایه و 
مسلمان ترکیه و سوریه که به جانباختن 
و مجروح شدن جمع زیادی از شهروندان 
دو کشور منجر شد، اعلام و با دولت ها و 
ملت های ترکیه و سوریه ابراز همدردی 
می کنم. آماده هرگونه مساعدت هستیم. 

 چرخه نوآوری سپاه 
زیر فشار دشمن شکل گرفت 

طی  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
سخنانی در مراسم نکوداشت یحیی رحیم 
صفوی در دانشگاه تربیت مدرس گفت: 
سرمایه های نمادین خود را باید خوب 
بشناسیم و قدردان باشیم و الگوهای زنده 
را با آثار و نتایجی که یک سیره پاک به 
وجود آورده، قدر بدانیم. محمد اسلامی 
گفت: سپاه پاسداران شکل گیری یک 
قدرت دانش پایه نظامی در حین عملیات 
بود، وقتی یک برنامه رزمی را بخواهید 
اجرا کنید یک تجهیز تمام عیار از قبل 
دارید، ولی سپاه پاسداران در حین عملیات 
و حرکت شکل گرفت. از این رو چرخه 
نوآوری و خلاقیت در سپاه زیر آتش و 
فشار دشمن و در سخت ترین شرایط 
شکل گرفت و سردار صفوی ثمره این 
نوع مدیریت است. معاون رئیس جمهور با 
بیان اینکه قدرت نظامی و رزمی که امروز 
دشمن را غافلگیر کرده است برگرفته 
از یک ایده و الگوی منحصر به فرد است 
گفت: فرمانده سنتکام بارها گفته است و 
اخیرا این مساله را تکرار کرده است که 

سپاه پیچیده و فوق پیچیده است. 

 قطار علم و فناوری 
با نشاط در حال حرکت است

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری اظهار 
داشت: به لطف امنیتی که در کشور داریم 
امروز دانشگاه ها و پژوهشگاه های ما و قطار 
علم و فناوری با نشاط در حال حرکت 
است. این امنیت مرهون شهدا و گذشت 
آنها و جانبازی رزمندگان ماست. باید از 
سرمایه های انسانی و نمادین خود مثل 
سرلشکر صفوی که هم نفس شهدا و شهید 
سلیمانی و همدانی بوده است، مراقبت 
کرده و آنها را قدر بدانیم. محمدعلی 
زلفی گل خاطرنشان کرد: اگر امروز این 
مراسم نکوداشت برگزار می شود به خاطر 
این است که مردم ما نشان دهند هیچ 
گاه افرادی که برای آسایش و امنیت و 
کیان و ناموس ما از خودگذشتگی به خرج 

می دهند را فراموش نمی کنند. 

 اتاق فکر دشمن هر لحظه 
در حال رصد ایران است

معاون اول قوه قضائیه ضمن تبریک 
و  چهل  گرامیداشت  و  رجبیه  اعیاد 
چهارمین سالگرد انقلاب اسلامی و تسلیت 
سالروز شهادت حضرت زینب)س(، بیان 
کرد: امروز کشور در شرایط متفاوتی از ۴ 
دهه گذشته قرار دارد. از یک سو دشمن از 
جهات مختلف و از وجوه مختلف و به هر 
طریقی که به فکرش برسد به زعم خود 
فشار وارد می کند و از سوی دیگر مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم را آزار می دهد. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق 
گفت: امروز مشکل معیشتی و اقتصادی 
مردم مشکل بزرگی است، اتاق فکر دشمن 
در هر لحظه در حال رصد ایران است. هیچ 
کشوری در جهان وجود ندارد که به اندازه 
جمهوری اسلامی ایران دشمن بر روی آن 

تمرکز داشته باشد. 

عده ای کاسه داغ تر از 
آش هستند

  مجید انصاری، عضو مجمع 
کرد:  تاکید  مصلحت  تشخیص 
»منافقین که شعار زن، زندگی، 
آزادی را سر دادند، کسانی بودند 
که حتی بچه ها را از مادرانشان 
جدا کردند. عده ای کاسه داغ تر از 
آش هستند. جماران جایی است 
که تاریخ انقلاب اسلامی و کانون 
عشق یک نسل جوانِ آرمانی، 
نزدیک به نه سال در اینجا می تپید. 
کج سلیقگی،  با  سال هاست 
محدودنگری، تحجرگرایی انواع 
آسیب هایی که در بینش ما نسبت 
به مسائل اسلامی بوده، جوانان 
را به حال خودشان رها کردیم 
و فکر کردیم اینها از دین و خدا 
فاصله گرفته اند و از دست رفته اند. 
فرق است بین کسی که نظام ولی 
فقیه را قبول ندارد یعنی قانون 
اساسی را قبول ندارد این فرد چون 
می خواهد نماینده مجلس شود 
که به این قانون اساسی سوگند 
بخورد و به قانون اساسی عمل 

کند، نمی تواند کاندیدا شود. 

ویـــــــژه
 قاضی زاده هاشمی: 
 وزیر ارتباطات 

عادی شدن وضعیت اینترنت را پیگیری کند 
آرمان ملی: یک عضو کمیسیون فرهنگی مجلس اظهار 
داشت: کشور در ماه های گذشته درگیر حوادثی بود. متأسفانه 
فضاسازی های دشمن برخی جوانان را تحت تأثیر قرار داد اما 
نظام این رویکرد را ندارد که بخواهد به جمع مجرمان و زندانیان 
بیفزاید بنابراین با عفو عمومی شرایطی را فراهم آورد تا آینده این 
گروه از جوانان به ویژه در حوزه شغلی و حرفه ای به واسطه داشتن 
سوءسابقه آسیب نبیند. سیداحسان قاضی زاده هاشمی جوانان 
را آینده سازان این کشور خواند و افزود: رهبر معظم انقلاب با 
صدور فرمان عفو نشان دادند، جوانان حتی اگر اشتباه هم بکنند، 
فرزندان خودمان هستند و به آنها اعتماد داریم بنابراین به آنها 
فرصت بازگشت و خدمت به کشور می دهیم. رهبر معظم انقلاب با 
درایت و جامع نگری نشان دادند که پدری برای جامعه بزرگ ایران 
هستند. وی درباره سوءاستفاده دشمن از اظهارات حاشیه آفرین 
برخی مسئولان و نمایندگان مجلس یادآور شد: نماینده یا جمعی 
از نمایندگان شاید دیدگاه یا نظری داشته باشند اما این دیدگاه را 
نمی توان به تمام مجلس تعمیم داد. زمانی که موضوعی نصف به 
علاوه یک آرا را در مجلس به دست آورد، در قالب مصوبه به شورای 
نگهبان برای طی کردن سایر مراحل قانونی ارجاع می شود. هاشمی 
درباره احتمال اعمال محدودیت سازی های جدید در جامعه بیان 
کرد: چنین محدودیت هایی وجود ندارند، افراد می توانند در 
عرصه های مختلف اجتماعی فعالانه حضور پیدا کنند. البته در 
فضای مجازی درباره اعمال برخی محدودیت های جدید می شنویم 
که واقعیت ندارند بلکه جریان ضدانقلاب می خواهد چنین 
ذهنیتی را به جامعه القا کند. عضو کمیسیون فرهنگی مجلس 
درباره عادی سازی وضعیت اینترنت اظهار کرد: در موضوع اینترنت 
هیچ بحثی در مجلس نداشتیم و مراجع دیگری برای محدودسازی 
اینترنت تصمیم گرفتند. وزیر ارتباطات به عنوان مسئول باید 
اقدامات جدی برای دفاع از حقوق مردم انجام دهد و محدودیت 
اینترنت به حداقل برسد تا کسب و کارهای اینترنتی بتوانند به روال 
قبل برگردند. وقتی رهبر معظم انقلاب با عفو گسترده محکومان 
قضائی موافقت کردند این رویکرد باید در سایر دستگاه ها و حوزه ها 
نیز جاری و ساری شود. نماینده مردم فریمان در مجلس درباره 
استفاده نمایندگان از اینترنت بدون فیلتر یادآور شد: نمایندگان 
نیز با همان شرایطی که برای جامعه وجود دارد از اینترنت استفاده 

می کنند، تصاویرش هم در رسانه ها منتشر شده است. 

  آرمان ملی: رئیس مجلس گفت: موافقت 
حکیمانه رهبری با عفو و تخفیف مجازات جمع 
قابل توجهی از متهمان و محکومان حوادث 
اخیر جلوه دیگری از رویکرد محبت آمیز و پدرانه 
ایشان با فرزندان خود را به نمایش گذاشت. 
محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود 
در جلسه علنی روز دوشنبه )۱۷بهمن( مجلس 
ضمن تسلیت سالروز وفات حضرت زینب)س( 
اظهار داشت: این مصیبت را به تمامی پیروان 
حقیقت طلبی و حقیقت جویی و تمامی محبان 
اهل بیت)ع( تسلیت و تعزیت می گویم. وی ادامه 
داد: در آستانه سالروز پیروزی انقلاب اسلامی 
موافقت حکیمانه رهبر معظم انقلاب با عفو و 
تخفیف مجازات جمع قابل توجهی از متهمان و 
محکومان حوادث اخیر جلوه دیگری از رویکرد 
محبت آمیز و پدرانه ایشان با فرزندان خود را به 
نمایش گذاشت. رئیس مجلس شورای اسلامی 
در عین حال خاطرنشان کرد: ایشان از ابتدای 
این حوادث حساب افرادی که هیجان زده شده 
و فریب خوردند را از سازمان دهندگان آشوب 
جدا کردند و با محبت اخیر خویش ضمن تاکید 
عملی بر این رویکرد نقشی بی بدیل در ترمیم 
اجتماعی و احیای اتحاد و همدلی ملی ایفا 
کردند. قالیباف تاکید کرد: موافقت رهبر حکیم 
انقلاب با این عفو از موضع قدرت نظام اسلامی 
که سیره پیامبران و ائمه )ع( است نقشه دشمنان 
برای تبدیل جوانان و نوجوانان معترض و فریب 
خورده و آشوبگران سازمان یافته را سد کرد. 

وی اظهار کرد: بر همه ما مسئولان واجب است 
که با تاسی از رویکرد ایشان ترمیم اجتماعی 
را سرلوحه کار خویش قرار دهند و با مواضع و 
رفتار محبت آمیز خود اجازه ندهند دشمنان 
و آشوبگران سازمان یافته مانع از احیای اتحاد 
ملی شوند. رئیس مجلس شورای اسلامی در 
پایان ضمن اشاره به وقوع زلزله دیروز در دو 
کشور ترکیه و سوریه گفت: به نمایندگی از ملت 
نوع دوست ایران با تمامی افراد حادثه دیده از 
زلزله مهیب ترکیه و سوریه ابراز همدردی عمیق 
کرده و به ملت مسلمان ترکیه و سوریه بابت 
جان باختن شماری از هموطنانشان تسلیت 
می گویم. همچنین رئیس مجلس در پاسخ به 
تذکر نقدعلی گفت: در حوزه نرم افزاری بستر 
لازم برای شفافیت آرای نمایندگان کاملا فراهم 
شده و نمایندگانی که داوطلب شفافیت آرا 
هستند باید در نامه ای مکتوب اعلام کنند تا همه 
آرای آنها به صورت شفاف اعلام شود.  محمدتقی 
نقدعلی در تذکری شفاهی در جلسه علنی دیروز 
مجلس خطاب به رئیس مجلس بیان کرد: رئیس 
مجلس دستور دادند که عده ای از نمایندگان که 
موافق شفافیت آرا هستند داوطلبانه اعلام کنند 
تا آرای آنها منتشر شود اما به رغم گذشت دو ماه 
از دستور رئیس مجلس شورای اسلامی، معاون 
اجرایی هنوز اقدام لازم را انجام نداده است و 
مقدمات لازم برای شفافیت آرای نمایندگان از 
حیث الکترونیکی فراهم نشده است و هنوز آرا به 
شکل کاغذی به دست ما می رسد و ما نمی دانیم 

کجا آنها را منتشر کنیم. وی در ادامه اظهار کرد: 
از سوی دیگر طرح شفافیت قوای سه گانه که 
در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید و 
در شورای نگهبان به تایید رسید اکنون بر سر 
یک مورد اختلافی در مجمع تشخیص مصلحت 
مانده است، زور ما که به مجمع نمی رسد اما 
انتظار داریم قولی که رئیس مجلس شورای 
اسلامی داده اجرایی شود و معاونت اجرایی هرچه 
سریع تر در این زمینه با نمایندگانی که قصد دارند 
آرای خود را به صورت شفاف در منظر ملت قرار 
دهند همکاری کند. نماینده مردم خمینی شهر 
تصریح کرد: متأسفانه شاهد هستیم بعضا قوانین 
خوبی که در مجلس شورای اسلامی به تصویب 
می رسد در پیچ و خم مجمع گرفتار می شود، 
تعدد مراکز قانون گذاری نیز یکی از مشکلات ما 
است اما انتظار داریم شفافیت آرای نمایندگان 
که از قول های مجلس بوده هرچه سریع تر اجرایی 
شود. قالیباف رئیس مجلس نیز در پاسخ به تذکر 
نقدعلی بیان کرد: مسیر لازم برای طرح شفافیت 
قوای سه گانه طی خواهد شد و ان شاءا... به زودی 
تایید می شود اما برای شفافیت آرای نمایندگان 
حوزه نرم افزاری کاملا آماده است و بنا شده 
داوطلبان نامه ای مکتوب را برای شفافیت همه 
آرای خود ارائه کنند تا به صورت سیستمی شفاف 
شود. این امکان وجود ندارد برای هر رای گیری که 
نمایندگان می خواهند، شفافیت حاکم شود بلکه 
همه آرا شفاف می شود. نمایندگان باید در نامه  

کتبی درخواست خود را اعلام کنند. 

محمد باقر قالیباف:   

موافقت با عفو متهمان حوادث اخیر جلوه دیگری از رویکرد پدرانه رهبری را نشان داد
طرح شفافیت قوای سه گانه بزودی تایید می شود

طرح صیانت، »چراغ 
خاموش« تصویب شد

  عضو کمیسیون مشترک طرح 
صیانت از فضای مجازی از تصویب 
طرح صیانت از فضای مجازی خبر 
داد. نوروزی اعلام کرد: براساس 
این  مشترک  کمیسیون  مصوبه 
طرح تصویب شده و همین روزها 
به شورای نگهبان ارسال می شود. او 
افزود: جزئیات این طرح در جلسات 
گوناگون بررسی شد و بسیاری از 
موارد آن که دارای ایراد بود تعدیل 
شد. عضو کمیسیون مشترک طرح 
صیانت در پاسخ به سوالی مبنی بر 
شفافیت برگزاری جلسات مربوط 
به این طرح عنوان کرد: طرح صیانت 
ذیل اصل ۸۵ است و جزئیاتش نیز 
در کمیسیون مشترک بررسی شد. 
ویدرباره پلتفرم های فیلترشده نیز 
عنوان کرد: همان طور که می دانیم 
اینستاگرام،  توئیتر،  پلتفرم های 
تلگرام و واتس آپ در اختیار افرادی 
در بیرون کشور است و آنها هر کاری 

می خواهند انجام می دهند.

 واکنش محمود واعظی 
به عفو محکومان

محمود واعظی، رئیس دفتر 
ابراز  با  سابق  رئیس جمهور 
خرسندی از موافقت رهبر معظم 
انقلاب با عفو و تخفیف مجازات 
متهمان و محکومان حوادث اخیر 
گفت: این تدبیر رهبری معظم 
انقلاب، آغاز فصلی جدید در فضای 
سیاسی و اجتماعی کشور پس 
از رخدادهای چند ماه گذشته 
است که می تواند انسجام و اتحاد 
ملی را تقویت کند. پیام مهم عفو 
رهبری در آستانه چهل وچهارمین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب 
اسلامی، تاکید بر رافت و عطوفت 
نظام است؛ اینکه نظام اسلامی 
قدرتی  و  استحکام  چنان  به 
رسیده که همه محکومان و حتی 
متهمان را زیر چتر الفت و حمایت 
خود قرار می دهد و با معترضان 
با گذشت و مدارا رفتار می کند. 
رهبر انقلاب آغوش نظام را به روی 
همه فرزندان این کشور گشودند؛ 
با تدبیر رئیس محترم قوه قضائیه 
این عطوفت شامل محکومان و 

متهمان شد. 

   غرب همواره در یک استاندارد دوگانه در عرصه بین المللی 
با مسائل سیاسی با کشورها مواجه می شود. در برابر ایران نیز 
همین سیاست را در نظر گرفته اند. از یک طرف با تهدید تحریم 
با ایران برخورد می کند و از طرف دیگر در تلاش است در باغ 
سبز را، در سایه آن تهدید ها از خود نشان دهد. چماق و هویج 
سیاستی است که آنها در مورد تهران در نظر دارند. ایران در قضیه 
برجام نشان داد که متعهد است تا در یک بازی برد- برد، یک 
همکاری گسترده بین المللی را از خود به نمایش بگذارد اما غرب 
با سیاست توام با نفاق خود به تعهدات خود عمل نکرد و امضای 
خود را زیر پا گذاشت. ترامپ اگرچه وقیحانه از برجام خارج شد 
اما اروپایی ها با وقت کشی  فرصت ها را تبدیل به چالش کردند. در 
دور جدید مذاکرات قرار بر این شد که بر اساس تعهداتی که در 
درون برجام وجود دارد، غرب تعهدات خود را انجام دهد. از جمله 
اینکه تحریم فروش نفت ایران را بردارد، بانک های بین المللی را 
مجاب به برقراری رابطه با ایران کند و سرمایه گذاران را به منظور 
سرمایه گذاری در ایران ترغیب کند اما غرب به هیچ کدام عمل 
نکرد و در مرحله بعد جمهوری اسلامی ایران گام هایی که مطابق 
برجام است، را بردارد و برجام احیا شود و تضمین هایی نیز غرب 
باید در این زمینه به ایران بدهد اما زیاده خواهی غرب موجب شد 
که مذاکرات جدید به نتیجه نرسد. از این رو و با ایجاد تحولات 
داخلی به سمت فشار بر ایران حرکت کردند به امید آنکه نظام 
ایران تحت فشار قرار گیرد اما سیاست های آنها به هیچ وجه به 
نتیجه نرسیدند. بعد از اینکه هیچ نتیجه ای از تحولات درونی 
ایران نگرفتند به مذاکره روی آورده اند و خواستار ادامه مذاکره با 
ایران در زمینه هسته  ای شدند. این در حالی است که جمهوری 
اسلامی ایران ثابت کرده هیچ گاه تحت فشار از منافع عمومی 
ملت خود کوتاه نمی آید و تحت فشار حاضر به امتیاز دادن و حتی 
مذاکره نیست. با این وجود اگر در دوره جدید جمهوری اسلامی 
ایران به این نتیجه برسد که غرب در مذاکرات و انجام تعهدات 
برجامی جدی است، آنگاه ایران به مذاکرات روی خوش نشان 
خواهد داد. مسیر عاقلانه نیز این است که در صورت به وجود 
آمدن شرایط از همان جایی که مذاکرات کنار گذاشته شده 
مذاکره مجددا آغاز شود و آمریکا و اروپا به تعهدات خود عمل 
کرده و با راستی آزمایی و انجام تعهدات خود ایران نیز گام های 
بعدی را بر خواهد داشت. اگر در چنین چارچوبی غرب قبول 
کند که وارد مذاکره شود، احتمال توافق وجود دارد اما اگر غرب 
بخواهد بر حرف های قلدرمآبانه خود ایستادگی کند، ایران به 
غرب و مذاکره روی خوش نشان نخواهد داد. جمهوری اسلامی 
ایران در جای مستحکمی ایستاده است و فعالیت هسته ای خود 
را انجام داده و این فعالیت ها رو به پیشرفت است و اگر روزی 
جمهوری اسلامی ایران اورانیوم 3درصدی را غنی می کرد امروز 
توان غنی سازی اورانیوم 60 درصدی را دارد. جمهوری اسلامی 
بر لبه تیغ علم هسته ای رسیده و هیچ مانعی برای فعالیت خود 
نمی بیند و اگر غرب بخواهد در مذاکرات آینده با مردم ایران سر 
مقابله و زورگویی داشته باشد حتما جمهوری اسلامی ایران 
مقابله به مثل خواهد کرد. اروپا و آمریکا بعد از فشارهای خود 
مشاهده کردند که ایران نه تنها تضعیف نشد بلکه بر مواضع خود 
ایستاد است. از این منظر غرب به مذاکره روی خواهد آورد. اقدام 
اخیر اروپا برای قرار دادن سپاه در لیست تروریستی بسیار گران 
تمام شد. جمهوری اسلامی ایران این حرکت های زشت اروپایی 
را در ذهن خود نگاه خواهد داشت. به نظر می رسد در بسیاری از 
مواقع اروپا بسیار وقیحانه تر از آمریکا در دشمنی با مردم ایران 
گام برداشته است و اروپا باید بداند که اگر منطقه ناامن شود 

حتما شاهد اثر مستقیم آن بر امنیت خود خواهد بود. 


